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YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER (6)
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SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Vali çok öfkeli…

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

24 Mayıs 2012 tarihli yazısıdır.

Suriye işi yavanlaşıyor! 

2’DE

4’TE

Çalışana ceza 
asalağa ödül 

Esad gitti, gidecek derken gelişmeler 
derinleşiyor, çetrefilleşiyor ve yavanlaşıyor.

Rusya sessizliğini bozdu ve olaya 
bodoslama daldı. Nükleer silah bile 
kullanabileceklerini söyleyerek, dünyayı 
şoke etti.

Medvedev, Rusya’nın ikinci büyük 
kenti St. Petersburg’da düzenlenen bir 
forumda yaptığı konuşmada, “Uluslararası 
kurumları devre dışı bırakarak her türlü 
ortak yaptırımlar uygulama, dünyadaki 
mevcut durumun gelişmesine katkıda 
bulunmadı. Ayrıca yabancı ülkelerde 
kimseyi umursamayan askeri operasyonlar 
genellikle radikal grupların iktidara 
gelmesiyle son buldu” dedi. 

7524 SAYILI KANUNLA YAPILAN VERGİ 
DÜZENLEMELERİ ÖZETLE AŞAĞIDAKİ GİBİDİR.

A) KURUMLAR VERGİSİ KANUNUNDA YAPILAN 
DEĞİŞİKLİKLER

Yap-İşlet -Devret Modeli Kapsamında Elde Edilen 
Kazançlardan %30 Oranında Kurumlar Vergisi Alınması

Bu Kanunun 35 inci maddesi ile Kurumlar Vergisi 
Kanununun “Kurumlar vergisi ve geçici vergi oranı” başlıklı 
32 nci maddesinde yapılan değişiklikle, 3996 sayılı Kanuna 
göre yap-işlet-devret modeli çerçevesinde gerçekleştirilen 
projeler ile 6428 sayılı Kanuna göre kamu özel iş birliği 
modeli çerçevesinde yürütülen projelerde faaliyette bulunan 
kurumların kazançları üzerinden %30 oranında kurumlar 
vergisi alınması düzenlenmektedir. 

Şehir içinde peçeli kadınların 
gezdiğine Vali Abdülkadir Aksa 
inanmıyor. Voli Aksu, Böyle b.. tan 
işlerle sadece SABAH’ın meşgul 
olduğunu söyledi.

Geçtiğimiz günlerde gazetemizde, 
şehrimizde peçeyle dolaşan 
kadınların giderek arttığı yolunda, 
vatandaşların şikayetleri yer almıştı.

Bu konuda sayın valimizin 
ne düşündüğünü öğrenmek ve 
okuyucularımıza aktarmak istedik.

Gelirine göre en fazla vergi 
asgari ücretliden alınırken, asalak 
yaşayanlar ödüllendiriliyor 

Yeşil karne sahiplerine 
eczanelerden ilaç verilmesiyle 
birlikte talep patlaması yaşandığı 
belirtilirken, Şehitkamil 
Kaymakamlığı'na 200, Şahinbey 
Kaymakamlığı'na ise günde tam 700 
adet yeşil karne başvurusu yapıldığı 
bildirildi. 

Durdu Döviz Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Cihan Sancılı, bankadaki mevduat faiz 
oranlarının yüksek olması nedeniyle piyasada TL sıkıntısının sürdüğünü belirtti

Ekonomi kırılgan bir yapıya sahip Ekonomi kırılgan bir yapıya sahip 
Türkiye’nin ekonomisin kırılgan bir yapıya sahip olduğunu kaydeden Sancılı, ekonomik 

kırılganlığı kurlarda yaşanan hareketlilikten görebildiklerini belirtti. ‘’Amerika Birleşik 
Devletleri’nde açıklanan herhangi bir veriden ülke ekonomisi etkileniyor. Günümüzde 
başka bir ülkeye havale yapmak istediğinde ABD bankalarından geçmeden o ülkeye 
ulaşmıyor. ABD öksürdüğünde biz zatürre oluyoruz’’ vurgusu yaptı. 

İşlerimizde yüzde 
20 ile 30 gerileme var

Sektörün krizden beslendiğini sözlerine 
ekleyen Sancılı, ‘Vatandaş, maddi olarak 
sıkıştığında altın veya döviz satıyor. 
Bu da bizim sektörümüzü hareketli 
tutuyor. Ancak var olan ekonomi krizi 
hissediyoruz. Şu anda işlerimizde yüzde 
20 ile 30 arasında 
bir gerileme söz 
konusu. Bu kötü 
günleri geride 
bırakacağımızı ümit 
ediyoruz’’ ifadelerine 
yer verdi. 

Teknoloji bağımlılığının önüne 
geçilmezse çocuklarda ciddi sorunlar ortaya çıkabilir

Teknoloji bağımlılığı 
korkutucu boyutlara ulaştı

Teknolojinin gün geçtikçe geliştiği günümüzde çocuklarda görülen akıllı 
telefon, tablet ve bilgisayar bağımlılığı korkutucu boyutlara ulaşmaya 
başladı. Uzmanlar, teknoloji bağımlılığının çocukların fiziksel, zihinsel ve 
sosyal gelişimleri üzerinde olumsuz etkiler yarattığı vurgulanıyor. 

4’TE

Maliyet artışları ile birlikte toprakların ekilmeme ihtimali olduğu uyarısında bulunan Şahinbey Ziraat Odası 
Başkanı Ali Çolak, belediyelerin yüzde 50 hibeli gübre ve tohum desteğine devam etmesi çağrısında bulundu

Çiftçinin yüzde 50’si bankalara 
borçlu, yüzde 25’i ise icralık

Çiftçilerin yüzde 50’sinin bankalara borçlu ve yüzde 25’inin ise icralık olduğunu vurgulayan Çolak, önümüzdeki ay hububat 
ekim hazırlıklarının başlayacağının altını çizdi, gübre ve mazot desteği verilmezse tarlaların boş kalacağını belirtti. 

Destek verilmezse 
birçok çiftçimiz 

tarlasını ekemeyecek
Antep fıstığının hasadının sonuna 

yavaş yavaş gelindiğini ifade eden 
Çolak, ‘’Çiftçilerimiz Antep hasadını 
tamamladıktan sonra önümüzdeki ay 
hububat ekim çalışmalarına başlayacak. 
Ancak çiftçi tohum, gübre ve mazot pahalı 
olduğundan tarlayı nasıl ekeceğinin hesabını 
yapıyor. Destek verilmezse birçok çiftçimiz 
tarlasını ekemeyecek’’ ifadelerini kullandı. 

Mazot ve gübre 
desteklemeleri devam ediyor

‘Tarım ve Orman Bakanlığı zamanında 
destek vermesi önemli’ diyen Çolak, planlı 
tarıma geçilecek olmasının önemli olduğunu 
lakin bunun takip edilmesi gerektiğini 
vurguladı. ‘’Tarım ve Orman Bakanlığı 
tarafından açıklanan yeni tarım üretim 
modeli kapsamında açıklanan destekler 
ile mazot ve gübre destekleri birbirinden 
farklı. Mazot ve gübre desteği kaldırıldı gibi 
söylentiler var. Bu konuda çiftçilerimizde 
arıyor. Ancak mazot ve gübre desteklemeleri 
kaldırılmadı, devam ediyor’’ şeklinde konuştu.

Ülke genelinde çiftçilerin 
yaş ortalaması 58

Çolak, ülke genelinde çiftçilerin yaş 
ortalamasının 58 olduğunu sözlerine eklerken, 
‘’Çiftçi para kazanamadığı sürece köyde 
durmaz. Şu anda çiftçilerin yaş ortalaması 58. 
10 yılda ne olacağını hükümetin düşünmesi 
lazım. Her zaman söylediğimiz gibi genç 
çiftçileri köyde tutmalıyız. Bunun da yolu 
para kazanmalarından geçer’’ açıklamasında 
bulundu. 4’TE

Aile hekimleri can güvenliği olmadan çalışıyor
Mersin’de aile hekimine bıçak çekildiğini söyleyen AHEF Aile Hekimleri Dernekleri Federasyonu Yönetim 

Kurulu Genel Sekreteri Dr. Gökhan Erdoğan, ‘’Defalarca dile getirdik ancak Sağlık Bakanlığı’na tekrar 
sesleniyoruz, aile hekimleri can güvenliği olmadan çalışıyor. Koruyamıyorsunuz. Korumak için daha ne 
bekliyorsunuz? Kaç hekimin daha darp edilmesini, şiddete uğramasını ve öldürülmesini bekliyorsunuz? 
Bizler söylemekten yorulduk ancak sizler duymamaya devam ediyorsunuz” serzenişinde bulundu. 

Her güne yeni bir sağlıkta 
şiddet terörü ile uyanıyoruz

‘Uzun süredir her güne yeni bir 
sağlıkta şiddet terörü ile uyanıyoruz’ 
diyen Erdoğan, ‘’Mersin Toroslar 
Ayışığı Aile Sağlığı Merkezinde 

bir hastanın usulsüz talebi, işini 
doğru yapmaya çalışan bir aile 
hekimin hayatının tehdit edilmesi 
ile sonuçlandı. Sözde askere alınma 
muayenesi için meslektaşımıza 
başvuru yapan hasta, aile hekimi 

tarafından muayene sonucunda 
psikiyatri bölümüne sevk edilmeyi 
kabul etmeyerek önce aile hekiminin 
üzerine yürüyüp sonra ‘Bıçak’ çekti 
ve meslektaşımızdan yazdığı raporu 
iptal etmesini istedi’’ dedi. 

8 ayda 2 milyona yakın 
yolcuya hizmet verildi
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’na bağlı Devlet Hava 

Meydanları İşletmesi (DHMİ) Genel Müdürlüğü, yılın ilk 8 
ayında hava yolu uçak, yolcu ve yük istatistiklerini açıkladı. 

Yapay zeka destekli bulanık mantık teorisi ile 
günlük hayat problemlerinin çözümü mümkün

Ömer Cihan Sancılı

Dr. Gökhan 
Erdoğan

Teknoloji bağımlılığının 
önüne geçilmezse

ciddi sorunlar ortaya çıkabilir
Çocuklarda teknoloji bağımlılığının önüne 

geçilmediği takdirde, uzun vadede ciddi 
sorunların ortaya çıkabileceği uyarısında 
bulunan Psikolog İlknur Bay, ‘’Ebeveynlerin bu 
konuda bilinçli olması ve çocuklarına teknoloji 
kullanımında rehberlik etmeleri, sağlıklı bir 
dijital yaşam için gerekli. Çocuklarımıza, 
teknolojinin nimetlerinden yararlanırken, aynı 
zamanda dengeli ve sağlıklı bir hayat sürmeleri 
için gerekli desteği vermek, geleceğimiz için 
atılması gereken önemli bir adım’’ açıklamasını 
yaptı. İlknur Bay



GEREKLİ TELEFONLAR 
Yangın İhbar    110
Acil Yardım   112
Polis Yardım    155
Jandarma Yardım    156
Trafik Yardım   154
Kanalizasyon ve Su   185
Elektrik Arıza   186
Cenaze hizmetleri    188
Alo Zabıta    153
Kablo TV Arıza    126

RESMİ DAİRELER 
Valilik       342 231 03 13
Emniyet Müdürlüğü     342 230 18 30
İl Jandarma Komutanlığı    342 338 78 40
Adliye       342 321 36 36
İL Turizm Müdürlüğü     342 230 59 69
İl Kültür Müdürlüğü      342 232 18 58
İl Müftülüğü     342 220 13 57
Türk Telekom      342 230 36 66

ÜNİVERSİTELER  ve HASTANELER
Gaziantep Üniversitesi     342 360 12 00
Hasan Kalyoncu Üniversitesi     342 321 21 00
Dr. Ersin Arslan Hastanesi     342 221 07 00
25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65
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EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
SİNANOĞLU ECZANESİ

SAVCILI MAHALLESİ İNÖNÜ CADDESİ NO:160/C 
TAM-MED HASTANESİ yanı / 

ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 250 50 51

BERFİN ECZANESİ
Gümüştekin mahallesi 14011 nolu sok no:38/A (19 

Mayıs Lisesi Civarı-Cumhuriyet Sağlık Ocağı Yanı) / 
ŞAHİNBEY

Telefon : 0506 7959241
BADEM ECZANESİ

Esentepe Mah. 31.Cad.No: 59/A (Dumlupınar 
İ.Ö.O.Civarı-Hz.Musa Cami Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422711718
PINAR ECZANESI

Fıstık Araştırma Karşısı-Cergibozanlar Market Arkası-
Konak Mah. / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422278584
SEFOĞLU ECZANESİ

İbni sina mah. 190011 nolu cadde No:3FH (ŞEHİR 
HASTANESİ KARŞISI) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0501 266 10 90
DOĞAN ECZANESİ (ŞAHİNBEY)

Güneykent mah. 102282 nolu sokak. No: 2H/B - 
ŞAHİNBEY (Güneykent Sembol Market ve Türkiye 

Petrolleri Karşısı, Beşyüzevler Saglik Ocağı Yanı, Parkın 
köşesi) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 5028010

LEMAN ECZANESİ
23 Nisan Mahallesi Üniversite Bul.No:317/C ( Gaziantep 

Tıp Fakültesi Karşısı ) / 
ŞAHİNBEY

Telefon : 03423604643

BÜLBÜLZADE ECZANESİ
BÜLBÜLZADE ECZANESİ 75.YIL MAH.YEŞİL 

VADİ BUL.NO314/F(YILMAZLAR DÜGÜN SALONU 
KARŞIŞI) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0534 601 1179

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
GÖKHAN ECZANESİ

Mücahitler Mh.(Medical Park Hst.Karşısı - Eski Primer 
Hst.Yanı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon :
DİDEM ECZANESİ (Şehitkamil)

Sanko Hastanesi Acil Karşısı Mücahitler Mahallesi Ali 
Fuat Cebesoy Bulvarı no:42/C / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 05396134336
PERİ ECZANESİ (ŞEHİTKAMİL)

İBRAHİMLİ MAHALLESİ 35153 CAD. NO:13/D 
(taylan doğan koleji civarı ) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0532 487 23 60
PAPATYA ECZANESİ

EMEK MAHALLESİ ALİ NADİ ÜNLER BULVARI NO: 
51/A-Migros Bitişiği-Eski Cuma Pazarı / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03423220322
TALİP KAYA ECZANESİ

Bekirbey Mahallesi Hamdi Kutlar Caddesi No:195-A/F 
(Deva Hastanesi Acil Girişi Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 2268196
TÜMER ECZANESİ

Çetin Emeç Cd.Pirsultan Mh.86/B (Şehitkamil Dev.Hst.
Kar.) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423242495

SAMET EREN ECZANESİ
Korutürk Cad. No:230 (Karşıyaka Girişi-Yeşilova 

Kavşağı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 07 27

NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Ayrıca yabancı ülkelerde 
kimseyi umursamayan askeri 
operasyonlar genellikle radikal 
grupların iktidara gelmesiyle son 
buldu” dedi. 

Suriye’deki durumu ima ederek 
ulusların kendi gelişim yollarını 
seçme hakkının evrensel bir değer 
olduğunu vurgulayan Medvedev, 
“Bazı noktalarda bir devletin 
egemenliğinin altını dinamitleyen 
bu tip müdahaleler geniş ölçekli 
bölgesel bir savaşla son bulabilir 
ve hatta - kimseyi korkutmak 
istemiyorum - nükleer silahların 
kullanımıyla bile son bulabilir” 
ifadesini kullandı.

                   ***
Elimde birkaç gündür 

okuduğum 99 sayfalık bir rapor 
var.

Türkiye-ABD ilişkileri: Yeni 
Ortaklık (U.S.-Turkey Relations/A 
new partnership)

ABD’nin önemli düşünce 
kuruluşlarından Dış İlişkiler 
Konseyi’nin (CFR) yayımladığı 
bu raporda, ABD’nin siyasi 
ve ekonomik açıdan başarılı, 
güçlü ve yeni bir Türkiye ile 
ilişkilerini derinleştirmesi ve 
kurumsallaştırması gerektiği 
belirtiliyor.

Dış ilişkiler Konseyi’ne bağlı 
Çalışma Grubu’nun hazırladığı 
raporda bakın bizim için neler 
söyleniyor:

”Türkiye bugün 10 yıl öncesine 
göre çok farklı ve yeni bir ülke. 
Soğuk savaş döneminde ABD’de 
‘Biz ne yaparsak Türkiye bizi 
izleyecek’ gibi bir beklenti vardı. 
fiimdi ise karşımızda yeni bir 
Türkiye var, dünyanın en önemli 

beş ya da altı ülkesinden biri. 
Türkiye bizim bölgede mükemmel 
bir müttefikimiz ve ortağımız 
alabilir, ama bunun için Türkiye 
ve ABD’nin artık aralarındaki 
ilişkiye farklı şekilde bakması 
gerek. Türkiye, Suriye’deki 
durumla başa çıkabilir, ama ABD, 
Suriye’deki durumla Türkiye’siz 
başa çıkamaz.”

                      ***
Nasıl ama…
Deveyi yardan uçuran bir tutam 

ottur! Değil mi?
Neyse ki Çalışma Grubu’nun 

eşbaşkanı ABD eski dışişleri 
bakanlarından Madeleine 
Albright’ın şu yorumu daha 
dürüst ve gerçekçi gibi geldi bana:

“Demokrasi bir süreçtir. Türkiye 
bu çıtada yüksek bir yerde 
bulunuyor ancak bu sürecin 
devam etmesi gerekir. Güçlü bir 
muhalefetin, basın özgürlüğünün 
ve hukuk devleti ilkesinin 
varlığı son derece önemlidir. 
Gazetecilerin tutuklanması bizi 
çok endişelendiriyor.”

Değerli yazarımız Metin Atamer 
Ağabey’in kulakları çınlasın, hem 
nalına hem mıhına vurmuşlar!..

                      ***
ABD’de Kasım ayındaki 

seçimlerden sonra görevde 
kalacak Obama veya yeni 
seçilecek Cumhuriyetçi Başkan 
Romney bakalım Suriye konusuna 
gerçekte nasıl yaklaşacaklar?

şu anda hemen her şey 
aleyhimize gelişiyor. Ruslar’ın 
tehdidini ciddiye almak gerekir. 
Bölgedeki nüfuzlarını sürdürmek 
için anlaşılıyor ki, her yola 
başvurabilecekler.

Suriye işi 
yavanlaşıyor! 

Sevilmeyen memurlar! 
Memur zammı hakem heyetine 

gitti.
Gidiş o gidiş!
11 kişilik hakem heyetinin 7 

üyesi bu hükümet tarafından 
atandı. Nasıl bir karar çıkacağını 
tahmin etmeye gerek var mı?

Şimdi…
Önce Türkiye’de üretimde 

uygulanan sistemi kavramak 
gerek.

Girdiler çok pahalı. Elektrik, 
akaryakıt, hammadde, ulaşım…

Bunu kompanse, yani 
dengelemek için işçilik çok 
ucuz. Türkiye’de sendika yok, 
yani sanayiciler ‘köpeksiz köyün 
deyneksiz sakinleri’ gibi!..

Gerçek sendikacılık yapılsa, 
bugünkü ücretler ikiye katlanır. O 
zaman da üretici rekabet şansını 
kaybeder, para kazanamaz.

Üretime ve ticarete uygulanan 

sayısız teşvikler, iadeler 
sanayiciliğin cazip kılınması için 
diğer etkenler.

İşçinin durumu böyle iken 
memura aşırı zam verilmesi 
bütün dengeleri altüst eder. Bu 
nedenle vermezler! Çabalar 
boşuna!

Üstelik bugün bir anket yapılsa, 
“Memura daha fazla zam verilsin 
mi?” diye halka sorulsa, nasıl bir 
sonuç çıkar tahmin ederesiniz?

Kahir ekseriyetle ‘Hayır’ sonucu 
çıkar. Çünkü bu ülkede ‘memur’ 
sevilmez. Devletin memuru 
dediğimizde de 1.9 milyon 
kişiden söz ediyoruz, o kadar!

Ben en fazla öğretmenlere 
verilen paranın azlığından 
utanıyorum. Keşke öğretmenler 
ayrı bir katagoride değerlendirilse. 

Bana göre ailelerin en değerli 
varlıklarını, ülkenin geleceğinin 

teminatı gençleri yetiştiren 
öğretmenler her zaman en yüksek 
ücreti hak ediyor. Ama ne yazık 
ki en azını onlar alıyor. Sonra 
da önüne gelen mangalda kül 
bırakmıyor, demeç üzerine demeç 
veriyor, ülkenin en önemli sorunu 
eğitimdir, deniyor.

Bunu söyleyen yetkili insanlar 
benim değerlendirmeme göre 
‘yalancı!’ Eğer dürüstseler önce 
öğretmenlerin ücretini rahat 
yaşayabilecekleri bir seviyeye 
getirirler. Bunu yapmazlarsa 
eğitim sorunu çözülmez. Yalnız 
taş bina yapmakla sorunun 
yerinden kıpırdamadıeını zaten 
görüyoruz.

Eğitimciler, 1.9 milyon devlet 
memurunun yüzde 39-40’ını 
kapsıyor. Gerisi derseniz, onların 
zaten çoğunun evi de arabası da 
var! 

Esad gitti, gidecek derken 
gelişmeler derinleşiyor, 
çetrefilleşiyor ve yavanlaşıyor.

Rusya sessizliğini bozdu ve 
olaya bodoslama daldı. Nükleer 
silah bile kullanabileceklerini 
söyleyerek, dünyayı şoke etti.
Medvedev, Rusya’nın ikinci büyük 
kenti St. Petersburg’da düzenlenen 
bir forumda yaptığı konuşmada, 
“Uluslararası kurumları devre 
dışı bırakarak her türlü ortak 
yaptırımlar uygulama, dünyadaki 
mevcut durumun gelişmesine 
katkıda bulunmadı. 

Üç beş çocuk!
Başbakan Erdoğan yurtdışında 

çocuk sayısına önemli bir zam 
yaptı: 5 çocuk!

Gerçi yurtiçinde sayı hala en 
az 3 çocuk, ama bu yurtdışında 
duruma ve konjonktüre göre 
değişebiliyor.

                        ***
1860'larda 1 milyar olan dünya 

nüfusu geçen sene 7 milyarı 
buldu. Üretim hep aritmetik, 
nüfus ise geometrik artıyor. Bu 
durumda bu nüfusu beslemek 
büyük sorun. 

1860’lardaki mucize, petrolün 
bulunmasıydı. İşte bu tarihten 
itibaren, sunni gübre, tarım 
ilaçları, ulaşım, insan ömrünü 
uzatan ilaçlar, plastikler ve 
diğer sentetik ürünler ölümleri 
azaltıp üretilen malların da 
daha uzak pazarlara nakline 
imkan sağladı. 

Ve bugünlere geldik.
Şimdi, 15 yıl sonra tabii 

kaynak ihtiyacını karşılamak 
için bugünkünden 2.5 dünya 
daha lazım…

Savaşlar demokrasi için değil, 
gelecekteki enerji ihtiyacının 
tedbiri için yapılıyor. Ama hem 
biz, hem onlar artarsa bu iş 
nasıl olacak?

Başbakanın hesabının 
geometrisini hadi anladık 
diyelim, birisi de aritmetiğini 
anlatsa bari!..

Aykut Tuzcu’nun 
24 Mayıs 2012

tarihli yazısıdır

Cumhuriyet’e konuşan 
Foggo, “Yeni öğretim yılına 
yoksulluğun derinleştiği 
bir dönemde girdik. Milli 
Eğitim Bakanlığı’na bağlı okul 
öncesi eğitim kurumlarında 
2024- 2025 eğitim yılında 
yemekli aylık 1450 TL, aylık 
yemeksiz ücret ise 650 TL oldu. 
Özellikle ikinci çocuğu ilk 
öğretimde okuyan olan aileler 
diğer çocuğunu ana sınıfına 
göndermekten vazgeçiyor” dedi. 
Foggo, araştırmaların erken 
eğitime katılan çocukların 
büyüdüklerinde de eğitimden 
kopmadıklarını hem fiziken 
hem sosyal olarak geliştiğini 
gösterdiğini vurguladı.

Avukat Süreyya Kardelen 
Yarlı ise konuya ilişkin şu 
değerlendirmede bulundu: 
“Aslında iş kanunumuza göre 
150 personel ve üstü çalışanın 
bulunduğu işletmelerde kreş 
açılması zorunlu. Fakat ne yazık 
ki çoğu işletmede kreş yok. Kreş 

açmayan ya da açamayanların 
ise en azından çocuğuna 
bakmakla yükümlü ebeveynlere 
kreş desteğini maddi olarak 
sağlaması lazım. Kreş açma 
yükümlülüğü bulunan 
işverenlerin açmaması veya 
kreş bakım desteğini maddi 
olarak sağlamaması Yargıtay’ın 
içtihatlarına göre iş akdinin 
haklı nedenle feshi ve kıdem 
tazminatı sebebi.”

Yarlı, “Anneler, kreş 
ücretleri alıp başını gittiği 
için iş hayatından uzaklaşıp 
çocuklarına kendileri 
bakmanın maddi ve manevi 
olarak daha iyi olduğunu 
düşünüyorlar. Bu, kadınları 
istihdamdan koparan, 
ekonomik özgürlüklerini 
etkileyen ve daha fazla eve 
kapatan ve çocuğun bakım 
yükünü tamamen kadınların 
üstüne yükleyen bir durum 
ortaya çıkarıyor” uyarısında 
bulundu.cumhuriyet

Okul öncesi eğitim fiyatlarındaki 
artış velileri zorluyor

Hayat pahalılığıyla mücadele eden aileler 
çocuklarını son dönemde fiyatları artışa 
geçen kreşlere göndermekte zorlanıyor. Bazı 
kreşlerin aylık tutarının asgari ücreti geçtiği 
belirtiliyor. Derin Yoksulluk Ağı Kurucusu 
Hacer Foggo, kreş ücretlerinin yıllık 80 bin 
liradan 1 milyon liraya kadar çıktığını belirtti.

Eğitim ve Bilim Emekçileri Sendikası (Eğitim Sen) 
2024-2025 eğitim-öğretim yılı başlarken, “Eğitimin 
Durumu” başlıklı rapor yayımladı.

Eğitim Sen Genel Merkezi’nde yapılan toplantıda 
raporu Eğitim Sen Genel Başkanı Kemal Irmak 
açıkladı.

Yeni eğitim ve öğretim yılının “derin sorunların 
gölgesinde” başladığını belirten Irmak, ağırlaşan 
ekonomik kriz nedeniyle eğitim masraflarının da 
arttığını ifade etti.

“Çevreme Duyarlıyım, Değerlerime Sahip 
Çıkıyorum" (ÇEDES) ve benzeri projeler üzerinden 
eğitimin dinselleştirildiğini vurgulayan Irmak, 
“Laikliğe ve bilime aykırı müfredat değişiklikleri, 
öğrencileri Mesleki Eğitim Merkezleri’ne (MESEM) 
yönlendirme girişimleri, Öğretmenlik Mesleği Kanunu 
tartışmaları, birçok bölgede taşımalı eğitime son 
verilmesi gibi konular bu eğitim yılının temel tartışma 
başlıkları arasında yer alıyor” dedi.

"En öncelikli gündem eğitim"
Irmak’ın konuşmasından öne çıkan başlıklar özetle 

şöyle:
Eğitimde yaşanan ve yapısal hale gelen sorunlar her 

ne kadar görmezden gelinmeye çalışılsa da eğitim 
sorunu, ülke ekonomisinde yaşanan sorunların 
ardından halkın en öncelikli gündemi olmayı 
sürdürüyor.

Çocuklar eğitim hakkından eşit koşullarda 
yararlanmıyor, çocuk istismarı anlamına gelen çocuk 
yaşta ‘evliliği’ engelleyen adımlar atılmıyor. Yoksul, 
emekçi ailelerin çocukları başta olmak üzere kız 
çocukları ve kırsal kesimde yaşayan çocuklar açısından 
eğitime erişim konusunda yaşanan sorunlar sürüyor.

Bölgesel, cinsel, sınıfsal vb. eşitsizlikler, anadilinde 

eğitim gibi en temel sorunlar iktidarın çözmek bir yana 
daha da derinleştiği bir eğitim öğretim dönemi bizi 
bekliyor.

"Dezavatanjlı gruplar günden güne artıyor"
Türkiye’de çeşitli nedenlerle eğitime erişimde, 

kız çocukları, mülteci çocuklar, anadili farklı olan 
çocuklar, engelli çocuklar ve geçici koruma altındaki 
çocukların dezavantajları günden güne artıyor.

Türkiye'de eğitim sistemi, bölgesel farklılıklar 
nedeniyle derin eşitsizliklerle karşı karşıyadır. Özellikle 
kırsal alanlardaki okullar ile büyük şehirlerdeki okullar 
arasındaki fiziksel koşullar, öğretmen sayısı ve eğitim 
materyallerine erişim gibi konularda ciddi farklılıklar 
bulunmuyor.

Bu durum, öğrencilerin eğitimde eşit olanaklara 
sahip olmasını engellemekte ve başarı düzeylerinde 
büyük farklılıklara yol açmaktadır. Temel ve evrensel 
bir insan hakkı olan anadilinde eğitim hakkının yok 
sayılması, anadili farklı olan öğrencilerin eğitimde geri 
kalmalarına neden oluyor. Ayrıca, eğitim müfredatında 
ülkemizde yaşayan farklı halkların tarihine ve 
kültürüne yer verilmemesi, öğrencilerin kimliklerini, 
kültürünü geliştirme ve koruma hakkını ellerinden 
alıyor.

"Yeni müfredat siyasal-ideolojik bir dayatma"
2023/’2024 eğitim öğretim yılının ikinci yarısında 

kamuoyu ile paylaşılan müfredat değişiklikleri ilk 
gündeme geldiği günden itibaren kamuoyunda yoğun 
tartışmalara neden olmuş, ayrıntıların ortaya çıkmaya 
başlamasıyla birlikte yapılan değişikliklerin bilimsel 
ve laik eğitime temelden aykırı düzenlemeler olduğu 
görülmüştür.

Başından sonuna siyasal-ideolojik bir dayatma olarak 
hazırlanan ve ‘Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli’ adıyla 

kamuoyuna açıklanan müfredat değişiklikleri, eğitim 
sistemini Türk-İslam sentezi çerçevesinde yeniden 
şekillendirme çabalarının somut bir yansıması olarak 
karşımıza çıkıyor.

Yeni müfredatta, İslami öğretiler, özellikle de Sünni 
İslam’ın, ders kitaplarında daha belirgin hale getirildiği 
gözlemleniyor. Din Kültürü ve Ahlak Bilgisi derslerinin 
yanı sıra tarih, edebiyat ve sosyal bilgiler gibi farklı 
derslerde de İslami öğelerin daha fazla yer alması 
dikkat çekicidir. Bu durum, laik eğitim anlayışıyla 
çelişmekte ve eğitimdeki dini çeşitliliğin yok sayılması 
anlamına gelmektedir.

"Okul masrafları yüzde 50-70 oranında arttı"
2024-2025 eğitim-öğretim yılı başında öğrenciler 

ve veliler, artan okul ve kırtasiye masraflarıyla karşı 
karşıyadır. Özellikle son yıllarda yaşanan ekonomik 
zorluklar, yüksek enflasyon ve derinleşen ekonomik 
kriz, eğitim giderlerini de ciddi anlamda katlamıştır.

Yüksek kayıt ücretleri ve zorunlu bağış uygulaması, 
kırtasiye ürünlerinin fiyatlarında yaşanan artışlar, 
okul kıyafetleri, servis ücretleri vb. gibi temel okul 
ihtiyaçlarına gelen fahiş zamlar, öğrenci ailelerin 
bütçelerinde büyük gedikler açmaya başlamıştır. Bu 
durum, özellikle dar ve orta gelirli ailelerin eğitim 
masraflarını karşılamalarını zorlaştırmaktadır.

Son bir yıl içinde temel kırtasiye ve okul 
ihtiyaçlarında en az yüzde 50 ile yüzde 70 arasında 
değişen oranlarda artışlar yaşanmıştır. Bu masraflar, 
her öğrenci için ayrı ayrı düşünüldüğünde, bir ailenin 
bütçesi üzerindeki yük daha da ağırlaşıyor. Örneğin, 
bir ailenin iki çocuk için okul alışverişi yapması 
gerektiğinde masraflar iki katına çıkıyor ve bu durum 
velilerin maddi anlamda büyük zorluklar yaşamasına 
neden oluyor.bianet

Yaklaşık 5,4 milyon çocuk Yaklaşık 5,4 milyon çocuk 
yoksulluk sınırının altında yaşıyoryoksulluk sınırının altında yaşıyor
Eğitim Sen: "Yoksulluk, çocukların yalnızca maddi durumlarını değil, aynı zamanda eğitim, sağlık 

ve sosyal gelişim gibi birçok alanda geri kalmalarına neden oluyor. Çocuk yoksulluğu, milyonlarca 
çocuğu doğrudan etkileyen ve ülkenin geleceğini tehdit eden ciddi bir toplumsal sorundur."
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Geçtiğimiz günlerde 
gazetemizde, şehrimizde 
peçeyle dolaşan kadınların 
giderek arttığı yolunda, 
vatandaşların şikayetleri 
yer almıştı.

Bu konuda sayın 
valimizin ne düşündüğünü 
öğrenmek ve 
okuyucularımıza aktarmak 
istedik.

Sayın valimiz bu gibi 
yayınlarımızla çok b...tan 
meselelere el attığımızı 
düşünüyor. Kendisi 
peçeyle dolaşan kimseyi 
görmediğini, böyle bir 
şey söyleyenlerinde yalan 
attıklarını belirtiyor.

Böyle bir şey varsa tetkik 
edileceğini belirten Vali 

Aksu «İranlı turistler 
peçeyle dolaşıyorlar. Ben 
onlara gidipte peçenizi 
çıkarıp gezeceksiniz 
diyemem. Bulgaristan'da 
Türklere yapılan hareketi, 
biz de onlara mı yapalım?» 
dedi. 

Vali Aksu, olayları tetkik 
etmeden yazdığımızı 
söyledi ve peçeyle 
dolaşanlar nerede 
görülmüşse gelin birlikte 
gidip görelim. Ben böyle 
bir şey görmüyorum. 
Ben Antep'in 
önemli meseleleriyle 
ilgileniyorum. Böyle üç 
beş kişiyi ilgilendiren 
konuların çok fazla üzerine 
gidiyorsunuz.» dedi.

Vali çok öfkeli…
Şehir içinde peçeli kadınların gezdiğine Vali Abdülkadir Aksa inanmıyor. 

Vali Aksu, Böyle b.. tan işlerle sadece SABAH’ın meşgul olduğunu söyledi. NAZAN HIDIROĞLU
Bir süredir canlı hayvan ihracatının sorunlarını 

SABAH’ta dile getirmeye çalışıyoruz. 
Bu güne kadar ihracatçılarla görüştük, ilgili 

yetkililerle bir açık oturum yaptık. Araştırmalarımız 
ihracatın bazı noktalarda düğümlendiğini 
gösteriyordu. Yakınılan, engellerle karşılaşıyoruz 
denilen Maliye, İl ve belediye veteriner 
müdürlükleri, banka ve gümrüklerdi. Uygulamalara 
daha objektif bakabilmek için ilgili yetkililerle de 
görüştük. Kendilerini ilgilendiren sorularımızı 
yönelttik. 

Önce Maliyede karşılaşılan güçlüğü, konuyla ilgili 
kısmı İhracatçılar Birliği genel sekreterliğinin Hazine 
ve Dış Ticaret Müsteşarlığına gönderdiği rapordan 
aktarmak istiyoruz. Sorun şöyle toparlanıyor

 -Nakliye tezkeresi kaldırılmalı: Gaziantep, İslâhiye, 
Habur veteriner teşkilatları, sağlık raporu verirken 
nakliye tezkeresi adı altında esası alış faturalarının 
vergi dairelerine ibrazı ile, vergi daireleri tarafından 
onaylanan belge istemektedir. Görünürde alış ve 
satışların vergi daireleri tarafından kontrolü gibi 
görünen bu belge kanaatımızca lüzumsuzdur. 
Zira vergi daireleri ihracatla ilgili bütün bilgileri 
kendilerine bağlı olan gümrük dairelerinden 
öğrenebilirler veya veteriner teşkilatlarından ihraç 
edilen hayvanlarla ilgili bilgileri resmen alabilirler.

Nakliye tezkeresi almak için fatura beklenmektedir. 
Fatura ise ödemeden sonra elimize geçtiğinden 
hayvanları 10 gün bekleme durumu olmaktadır. 
Bu maddi külfet yüklemekte, taahhütlerin yerine 
gelmesi geciktiğinden döviz kaybına neden 
olmaktadır.» diye belirtilmektedir. 

Defterdar Veysi Baybars'a yukardaki bilgiler 
ışığında sorumuzu yönelttik. 

-Tüm ihracatçılar nakliye tezkeresinden 
yakınmaktadır. Uygulamada vergilendirme amacıyla 
bu yol takip edilmektedir. Bu yol dışında başka 
takip yönleri olamaz mı? Örneğin canlı hayvan 
ihracatında merkez bankasından alınacak yüzde 2 
primle fatura veya müstahsil makbuzu ibraz edilme 
zorunluluğu vardır. Acaba bu veya gümrük vs. gibi 
kuramlardan takip yapılamaz mı?

 -Bu konu bizim yetkimizde değil. Maliye ve 
Gümrük Bakanlığının kararı ile değişecek bir 
konudur. Karar bir yasayla gelmiş, gene bir yasayla 
gitmesi mümkündür. Daha ön ce sayın Valimizin 
de bulunduğu bir toplantı da bunun kaldırılmasını 
istedik. Sorun yarattığını biliyoruz. Ancak çok 
ilginç durumlarla karşılaşıyoruz. Malı getiren kişiler 
naylon fatura getirebiliyorlar. Gerçekte olmayan 
kişiler adına fatura kesenlerle karşılaşıyoruz. Bu 
bakımdan nakliye tezkeresine bir yerde gerek oluyor, 
bir bakıma da soranlar yaratıyor 

-Mükelleflerinizle ilişkileriniz sırasında size 
yakınmalar oluyor mu? Kontrol için sizin aklınıza 
gelen başka bir çözüm yolu yok mu?

-Yakınmalar oluyor. Çözüm önce de söylediğim 
gibi Bakanlığın karan ile olur. İl genelinde bir 
şey yapılamaz. Ancak gümrüğün olduğu illerde 
başka uygulamalara gidilebilir. Bakanlığa öneri 
götürebiliriz.

-Özet olarak okuyucularımıza nasıl bir mesaj 
verebiliriz?

-Bu konuyu detaylı olarak inceleyeceğim. 
Teknisyen arkadaşları toplayıp, görüşlerimizi, 
önerilerimizi hazırlayıp, vilayet makamına 
sunacağız. Bürokrasiyi azaltıcı yönde yeni 
uygulamaları düşünebiliriz. Valiliğe sunacağımız 
önerileri size de hemen bildireceğim.

Canlı hayvan ihracatçıları neler bekliyor?
Defterdar Veysi Barsbay’la konuştuk

Barsbay: “Nakliye tezkeresi konusunu 
inceleyip, yetkililere başka çözüm yolları götürebiliriz” diyor.

Bir yıllık fiyat artışı 66.2

Mart ayında şehrimizde 
fiyat artışları 5,7 oldu

Bu yılın ilk 3 aylık döneminde ilimizdeki 
perakende fiyatlar yüzde 9,2 oranında artış 
gösterdi. 

1984 yılı Mart ayı fiyat artışı yüzde 6,7 ile bu yılın 
üzerinde tespit edilirken; Ticaret Odası tarafından 
yapılan istatistikler sonucunda elde edilen 
rakamlara göre Mart artışı ise yüzde 5,7 oranında 
oldu. Tüketicinin günlük ihtiyaçları için yaptığı 
harcamalar göz önüne alınarak Ticaret Odası 
tarafından yapılan fiyat istatistiklerinden elde 
edilen rakamlara göre 1985 yılı 3 aylık dönemdeki 
fiyat artışları yüzde 9,2 olurken, 1984 yılı aynı dönemin 
de fiyat artışları yüzde 7,1 rakamında kalmıştı. Yine, 
1984 yılı Mart ayından bu yana 1 yıllık fiyat artışlarının 
yüzde 66,2 rakamına ulaştığı belirlendi.

Halkçı Parti milletvekili 
Süleyman Koyuncugil bir 
basın toplantısı yaparak yeni 
kurulacak Demokratik Sol 
Parti ve Halkçı Partinin içinde 
bulunan demokratik sol grubun 
çalışmaları hakkında bilgi verdi.

Kamunun en çok merak 
ettiği konuların başında gelen 
Calpcılar ve Gürkancılar 
grubu diye ikiye ayrılan 
Halkçı Partinin geleceğinin 
15 Haziranda yapılacak 
kongreden sonra kesinliğe 

kavuşacağı söylendi. Özellikle, 
Demokratik Sol Partinin 
kurulma gerekçelerini ortadan 
kaldırmaya çalıştıklarını, 
bunun için parti programında 
değişiklik yapacaklarını ifade 
etti. 

HP. Milletvekili Koyuncugil basın toplantısı yaptı
Halkçı Partinin geleceği 15 haziranda belli olacak

Vergisini ve primini ödemiş SSK'lı 
ilaç bedelinin yüzde 20'sini ödüyor 

Vatandaşlar, "SSK'lı çalışan bir işçi 350 
milyon lira net para alıyor, çünkü sosyal 
güvence ve vergi için maaşının yaklaşık 
yüzde 20'si kesiliyor. Ödediği vergi ve 
sosyal güvence bedeli karşılığı doktora 
gittiğinde ilaç alırken, tutarın beşte 
birini nakit ödemek zorunda kalıyor. 
Diğer taraftan okumayan, çalışmayan, 
toplumun sırtına kam bur olan insana 
da sen böyle asalak yaşamaya devam 
et, ben sana bakanım' der gibi sağlık 
hizmetlerinden bir kuruş para ödemeden 
yararlanma hakka sunuyor" dedi. 

Asalak bir yaşam 
mücadeleden alıkoyuyor 

Yeşil karnenin genç ve sağlıklı insanlara 
ver ilmesinin büyük haksızlık olduğunu 
belirten vatandaşlar, "İşsiz güçsüz insan 
evlenmeye kalkıyor, resmi nikah için kan 
testi isteniyor. Bu testi yaptıracak parası 
olmadığı için gidip yeşil karne çıkarıyor. 
Testlerini yaptırıyor, karşısında da 
kendini bu haliyle kabul edecek bir kadın 
buluyor elbet. Bundan sonra sırayla her 
yer bir çocuk. Devlet kendi eliyle hayatını 
kolaylaştırdığı bu insanı zor bir hayatın 
içine alıyor. Bunun yerine insanları iş 
kurmaya, mücadele etmeye özendirecek 
tedbirler alınsa, hem birey hem de 
yaşamı ona bağı diğer insanlar mutlu 
olacak. Ancak asalak insanlar asalak 

yaşamı kanıksadıkları gibi kendileriyle 
birlikte başka asalakların da çoğalmasına 
katkı sunuyor" diye konuştu. 

3 Katlı evi olan yeşil kart 
almak için başvuruyor 

Eczanelerden ilaç verilmeye 
başlanılmasıyla birlikte yeşil karneye 
ilginin arttığı Şahinbey Kaymakamlığına 
günde 700, Şehitkamil Kaymakamlığına 
200 başvuru yapıldığı açıklandı. 
Şehitkamil Kaymakamı Haluk Tunçsu, 
"Günlük ortalama 75 olan yeşil karne 
başvuru sayısının 150-200'e kadar çıktı. 
Bunlar arasında yeşil karta ihtiyacı olan 
da var olmayan da. Yeşil kart almak için 
başvuranlar arasında 3 katlı evi olanlar 
bile çıkıyor. Ancak hak etmeyenlere 
yeşil kart verilmemesi için çok sıkı 
araştırmalar yapıyoruz" dedi. 

Günde 900 kişi yeşil karne 
almak için başvuruyor 

Şahinbey Kaymakamı Mustafa Esen de 
yeşil karnelilere ilaç verilmesiyle birlikte 
başvuru sayısının ciddi anlamda arttığını 
söyledi. Yeşil karnelilere eczanelerden 
ilaç verilmeden önce günlük ortalama 
200 kişinin başvurduğunu, şimdi ise bir 
günde 700 kişinin geldiğini açıklayan 
Esen, 14 Ayın içinde 21 bin yeşil karneyi 
iptal ettik. Bunlar arasında haksız 
yeşil kart alanlar da vardı ölenler de. 
Şu anda 76 bin 276 yeşil karne sahibi 
vatandaşımız var" diye konuştu. 

13 Günde bir tek ilçeye 
2 bin 502 başvuru yapıldı 

Yeşil karne sahiplerinin eczanelerden 
ilaç alabilmelerinin yeşil karta olan ilgiyi 
ciddi anlamda artırdığını ifade eden 
Esen, "Sadece Şubat ayının ilk yarısında 
2 bin 502 başvuru oldu" dedi. 

Yeşil karne alırken aracıları kaldırmak 
ve vatandaşların maliyeden tapuya 
kadar ilgili tüm birimleri dolaşmalarını 
önlemek amacıyla yeşil kart evrak 
takibini artık kaymakamlıkların 
memurlarının kendi yapacağını 
açıklayan Esen, "Yeşil kart almak 
isteyenler, ilgili muhtarlıklardan 
alacakları ikametgah ilmühaberi, 
fakirlik belgesi, nüfus cüzdan fotokopisi 
ve ikişer fotoğraf ile birlikte yeşil kart 
müracaat formunu dolduracak ve Sağlık 
Grup Başkanlığı'na bırakacaklar. Sağlık 
Grup Başkanlığı'nca görevlendirilecek 
bir memur eliyle, nüfus müdürlükleri, 
defterdarlık vergi daireleri, tapu sicil 
müdürlükleri belediye başkanlıkları, 
ilçe sosyal yardımlaşma ve dayanışma 
vakfı, ilçe emniyet müdürlüğü trafik 
tescil büroları vasıtasıyla inceleme 
yapacaklardır. İlgili birimler kendi 
inceleme ve araştırmalarını yaptıktan 
sonra evrak yeniden Sağlık Grup 
Başkanlığı'na gelecek ve burada yeşil 
karne işlemleri tamamlanacak" şeklinde 
açıklama yaptı.

Gelirine göre en fazla vergi asgari 
ücretliden alınırken, asalak yaşayanlar ödüllendiriliyor 

Çalışana ceza, asalağa ödül 
Yeşil karne sahiplerine eczanelerden ilaç verilmesiyle birlikte talep patlaması yaşandığı belirtilirken, 

Şehitkamil Kaymakamlığı'na 200, Şahinbey Kaymakamlığı'na ise günde tam 700 adet yeşil karne 
başvurusu yapıldığı bildirildi. Okumayan, çalışmayan, üretmeyen hayatı boyunca toplum ve devleti 
için parmağını kıpırdatmayan kişilerin sağlık imkanlarından sonuna kadar yararlanmasının asalak 
insan sayısını artıracağına dikkat çeken vatandaşlar, "Devlet, çalışanın kıt kanaat imkanlarıyla aldığı 
ürünlere vergi üstüne vergi koyuyor. Onlardan aldığı vergilerle de asalak insanlar için yeşil karne adı 
altında çalışmamaya teşvik eden imkanlar yaratmaya çalışıyor" diye konuştu.

Kentte bu kadar hastane sıkıntısı 
çekilirken, Sağlık Bakanlığı'na ait 
binanın tüm itirazlara rağmen, 
siyasi bir kararla toplum sağlığı göz 
ardı edilerek, Başbakan tarafından 
Şahinbey Belediyesi'nin kullanımına 
ver- ilmesinin yanlış olduğu, itiraz 
için geç kalındığı ifade edildi. Çeşitli 
görüşler olabilir Çocuk Hastanesi 
için 75. Yıl Kadın Doğum Hastanesi 
civarında bir yer düşünüldüğünü 
ifade eden Ahmet Uzer, "Bu tür 
hastanelerin şehir dışında olmazı 
lazım. İlerisi için 75. Yıl Kadın 
Doğum Hastanesi civarında bir 
çocuk hastanesi projesi düşünülüyor. 
Orası yapılana kadar da Çocuk 
Hastanesi'ne en yakın yerde bulunan 
eski Sağlık Meslek Lisesi'nin binası 
boş orada bir düzenleme yapılacak 
ve Çocuk Hastanesi ek binası olarak 
kullanılacak" dedi. Bu tür konularda 
çeşitli görüşler olabileceğini, 
ancak burası üzerinde tasarruf 
sahibinin Şahinbey Belediyesi 
olduğunu dile getiren Uzer, "Burası 
Sağlık Bakanlığı'nın malıydı. 
Başbakan Şahinbey Belediyesi'nin 
talebi üzerine binayı Şahinbey 
Belediyesi'ne tahsis etti. Kullanım 
hakkı da Şahinbey Belediyesi'nindir" 
diye konuştu. 

Şahin, konunun 
gündeme getirilmemesi 
için basına emir verdi! 

Şahinbey Belediyesi'nin kendisine 
ait bir salonu bulunmadığını belirten 
AKP Milletvekili Fatma Şahin, ise 

hastane binasının çok amaçlı kültür 
merkezi olacağını söyledi. "Şahinbey 
Belediyesi çok amaçlı kültür merkezi 
yapacak" diyen Şahin, "Sağlık Bakanı 
ile bir görüşmemiz vardı. Burada 
Çocuk Hastanesi sıkıntısından 
da söz edilince Sağlık Bakanı eski 
Sağlık Meslek Lisesi binasına 
ilave yatak eklenerek burasının 
kullanılabileceğini ifade etti. Fakat 
buranın yanı sıra Gaziantep'e çok 
daha büyük çocuk hastanesi lazım. 
Bununla ilgili de 200 yataklı çocuk 
hastanesinin projesi belirlendi. 
Sağlık müdürlüğüne verildi, bir 
yıl içerisinde 200 yataklı çocuk 
hastanesiyle ilgili çalışma yapılacak" 
şeklinde konuştu. Bu tür konuların 
çok konuşulmasının kurumlar 
arası çatışma yarattığını belirten 
Şahin, "Şu anda itibaren bu konuyu 
gündeme getirmenin bir anlamı 
yok. Kurumlararası çatışmaya 
dönüşüyor" dedi. 

Geç kalındı 
Konunun tartışılıp konuşulması 

için geç kalındığını düşünen AKP 
Milletvekili Mehmet Sarı ise, "Çocuk 
Hastanesi için çok daha iyi bir yere 
ihtiyaç var. Ayrıca burasıyla ilgili 
verilmiş bir karar var. Şahinbey 
Belediyesi burayı sosyal tesis olarak 
kullanmak istiyor. Doktorların 
teklifi için fikir yürütmek geç. Sağlık 
Bakanlığı tarafından başka bir bina 
gösterildi. Orası da aynı ihtiyaca 
cevap verecek, bunun tartışması için 
geç kalındı" diye konuştu.

Kentte çok acil yeni hastane binalarına 
ihtiyaç varken, mevcut hastane binası nikah salonu 

yapılmak için belediyeye tahsis edildi 

Böyle Sağlık Bakanlığı olursa!.. 
Kolejtepe'deki hastane binasının sağlık merkezi olması konusunda 

mücadele gösteren doktorlara AKP milletvekillerinden destek gelmedi. 
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7524 SAYILI (TORBA) KANUNLA 

YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER (6)

7524 SAYILI KANUNLA YAPILAN VERGİ 
DÜZENLEMELERİ ÖZETLE AŞAĞIDAKİ 
GİBİDİR.

A) KURUMLAR VERGİSİ KANUNUNDA 
YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER

Yap-İşlet -Devret Modeli Kapsamında Elde 
Edilen Kazançlardan %30 Oranında Kurumlar 
Vergisi Alınması

Bu Kanunun 35 inci maddesi ile Kurumlar 
Vergisi Kanununun “Kurumlar vergisi ve geçici 
vergi oranı” başlıklı 32 nci maddesinde yapılan 
değişiklikle, 3996 sayılı Kanuna göre yap-işlet-
devret modeli çerçevesinde gerçekleştirilen 
projeler ile 6428 sayılı Kanuna göre kamu 
özel iş birliği modeli çerçevesinde yürütülen 
projelerde faaliyette bulunan kurumların 
kazançları üzerinden %30 oranında kurumlar 
vergisi alınması düzenlenmektedir. Bu 
düzenleme ile anılan kurumların münhasıran 
bu faaliyetlerinden elde ettikleri kazançlara 
değil; tüm faaliyet kazançlarına bu oranın 
uygulanması sağlanmaktadır. Değişiklik 
hükmü söz konusu Kanunlara göre düzenlenen 
sözleşmelere doğrudan taraf olan kurumlar 
için geçerli olup, taşeron sözleşmeleriyle alt 
yüklenicilerin bu kapsamda yürüttükleri 
faaliyetlerden elde ettikleri kazançlarında, 
kurumlar vergisi oranına yönelik genel 
hükümler geçerli olacaktır.

Düzenleme, 2025 yılı ve izleyen vergilendirme 
dönemlerinde elde edilen kazançlara, özel 
hesap dönemine tabi olan kurumların ise 2025 
takvim yılında başlayan özel hesap dönemi 
ve izleyen vergilendirme dönemlerinde elde 
edilen kazançlarına uygulanmak üzere yayımı 
tarihinde yürürlüğe girecektir.

B) GELİR VERGİSİ KANUNUNDA 
YAPILMASI ÖNGÖRÜLEN DÜZENLEMELER

Ticari veya Serbest Meslek Faaliyetleri 
Yönünden Mükellefiyeti Olanların Gerçek 
Hasılatlarının Tespitine Yönelik Vergi Güvenlik 
Müessesi İhdas Edilmesi

Bu Kanunun 3 üncü maddesi ile Gelir Vergisi 
Kanununun mülga 69 uncu maddesi “Ticari ve 
mesleki kazançlarda günlük hasılat tespiti ve 
gelir vergisi matrahının belirlenmesi” başlığıyla 
yeniden düzenlenerek, mükellefler nezdinde 
yapılacak yoklamalar neticesinde tespit edilen 
günlük hasılat tutarlarının ortalaması alınarak 
mükelleflerin aylık ve yıllık hasılat tutarları 
tespit edilecektir. Bu şekilde tespit edilen 
hasılat tutarları ile mükelleflerin faaliyette 
bulundukları döneme ilişkin beyan ettikleri 
hasılat tutarları karşılaştırılacak ve karşılaştırma 
sonucu bulunan farkın %20’den fazla olması 
durumunda mükellefler, Vergi Usul Kanununda 
yer alan “izaha davet müessesesi” kapsamında 
izaha davet edilecektir.

Bu düzenleme, kurumlar vergisi mükellefleri 
hakkında da uygulanacaktır.

Düzenleme 1/1/2025 tarihinde yürürlüğe 
girecektir. Sürecek

Vatandaş paralarını banka mevduatına yatırdı
Sancılı, ‘’Faizlerin düşmesiyle birlikte TL’nin 

piyasaya girmesi ile birlikte piyasaların yeniden 
canlılık kazanacağını düşünüyorum. Çünkü 
vatandaş paralarını bankaların mevduatına 
yatırmış durumda. 3 milyon lirası olan birisi ev alıp 
20-30 bin liraya kiraya vermektense bankaya faize 
koyuyor aylık 120 bin lira alıyor. Bunun sadece 
bizim değil, tüm sektörlerimize olumsuz etkisi söz 
konusu’’ açıklamasını yaptı. 

Gaziantep Organize Sanayi Bölgesi çok durgun
Dolar, Euro ve altının yükselmesi ile birlikte 

TL’de sıkıntı yaşandığını sözlerine ekleyen Sancılı, 
‘’Mevcut yaşanan TL sıkıntısının mevduat 
faizlerinin düşmesiyle beraber azalacağını ya da 
ortadan kalkacağını öngörüyoruz. Gaziantep 
Organize Sanayi Bölgesi çok durgun. Bunu bire bir 
hissediyoruz. Çünkü döviz alan veya satanlar var. 
Bunlardaki hareketsizlikten durgunluk yaşandığını 
görüyoruz’’ dedi. 

Dolar yükseldiğinde satışları yaşanıyor
‘Geleceğe yönelik ümit var olmak istiyoruz, ama 

son yaşanan olayları bu ümitlerimizi azaltıyor’ 
diyen Sancılı, ‘’Her yıl bir önceki yılı artıyor. 
Temenni etmekten başka elimizden bir şey 
gelmiyor. Dolar yükseldiğinde satışlar inanılmaz 
bir artış yaşanıyor. Daha da yükselir anlayışı ile 
hareket eden vatandaş hücum ediyor. Bu da ister 
istemez doların yükselmesine neden oluyor’’ 
tespitini yaptı. Haber Merkezi 

Ekonomi kırılgan bir yapıya sahip 

Teknoloji, her yaştan 
insanın hayatının ayrılmaz 

bir parçası haline geldi
‘Günümüzün dijital çağında, teknoloji her yaştan 

insanın hayatının ayrılmaz bir parçası haline 
geldi’ tespitini yapan Bay, ‘’Özellikle çocuklar, 
akıllı telefonlar, tabletler ve bilgisayarlarla 
büyüyen bir nesil olarak, teknolojiye doğuştan 
bir yatkınlık gösteriyorlar. Ancak, bu durum bazı 
tehlikeleri de beraberinde getiriyor. Son yıllarda 
yapılan araştırmalar, çocukların teknolojiye olan 
bağımlılığının giderek arttığını ve bunun fiziksel, 
zihinsel ve sosyal gelişimleri üzerinde olumsuz 
etkiler yarattığını gösteriyor’’ ifadelerini kullandı. 

Teknoloji bağımlılığını, bireyin teknoloji 
kullanımı üzerinde kontrolünü kaybetmesi ve 
bu kullanımın hayatının diğer alanlarına zarar 
vermesi durumu olarak değerlendiren Bay, 
‘’Çocuklarda bu durum, saatlerce ekran başında 
kalma, sosyal aktivitelerden uzaklaşma, okul 
başarısının düşmesi ve uyku düzeninin bozulması 
gibi belirtilerle kendini gösterebilir. Teknoloji 
bağımlılığının birçok nedeni var. Bunlar arasında 
en önemlisi, çocukların dijital cihazları bir kaçış 
aracı olarak görmesi. Sosyal medya, video oyunları 
ve YouTube gibi platformlar, çocuklara anında 
ödüllendirme sunarak bağımlılığı teşvik eder. Aynı 
zamanda, ebeveynlerin çocuklarına yeterli zaman 
ayıramaması ve çocukların bu boşluğu teknoloji ile 
doldurması da bağımlılığın artmasına yol açıyor’’ 
tespitinde bulundu. 

Çocukların sosyal 
ilişkilerinde sorunlar 

yaşamasına neden olabilir

Psikolog Bay, ‘’Uzun süre ekran başında kalmak, 
çocuklarda obezite, göz yorgunluğu ve duruş 
bozuklukları gibi fiziksel sorunlara yol açabilir. 
Teknoloji bağımlılığı, çocuklarda dikkat eksikliği, 
anksiyete ve depresyon gibi zihinsel sağlık 
sorunlarını tetikleyebilir. Sürekli olarak çevrimiçi 
olma ihtiyacı, çocukların stres seviyelerini 
artırabilir, çocukların yüz yüze iletişim becerilerini 
geliştirmesini engelleyebilir. Bu durum, çocukların 
sosyal ilişkilerinde sorunlar yaşamasına neden 
olabilir’’ uyarısını yaptı. 

Ekran süresini sınırlamak 
çocukların teknolojiye bağımlı 

hale gelmesini engelleyebilir
Ebeveynlerin çocuklarının teknoloji 

kullanımını yakından takip etmesi ve 
sınırlamalar getirmesinin önemli olduğuna 
dikkat çeken Psikolog İlknur Bay, konuşmasını 
şöyle tamamladı: ‘’Ekran süresini sınırlamak, 
çocukların teknolojiye bağımlı hale gelmesini 
engelleyebilir. Çocukları, teknoloji dışında çeşitli 
aktivitelerle meşgul etmek bağımlılığı azaltabilir. 
Spor, sanat ve doğa yürüyüşleri gibi aktiviteler, 
çocukların enerjilerini sağlıklı bir şekilde 
kullanmalarını sağlar. Ailelerin belirli dönemlerde 
“dijital detoks” uygulamaları hem çocuklar hem 
de ebeveynler için faydalı olabilir. Bu süreçte, 
tüm dijital cihazlardan uzak durmak, bağımlılığı 
kırmanın etkili bir yolu. Çocuklara, teknoloji 
bağımlılığının zararları hakkında bilgi vermek ve 
bu konuda bilinç kazandırmak önemli. Okullarda 
ve evlerde, teknoloji kullanımı hakkında eğitim 
verilmesi, çocukların bilinçli bir şekilde dijital 
dünyada yer almalarını sağlayabilir.’’ Haber 
Merkezi 

Teknoloji bağımlılığı 
korkutucu boyutlara ulaştı

Çiftçi faizini ödediği krediyi
istediği gibi kullanamıyor

Ziraat Bankası’ndan dert yanan Çolak, ‘’Ziraat 
Bankası, sözde çiftçileri sübvansiyonlu kredi sağlıyor. 
Ancak çiftçi kullanacağı kredinin sadece yüzde 15’ini 
nakit alabiliyor. Yüzde 85’ne de sadece mazot ve gübre 
alabiliyor. Onun dışında bir şey alamıyor. Çiftçi faizini 
ödediği krediyi istediği gibi kullanamıyor. Bu sorunun 
bir an önce düzeltilmesi ve kredilerin nakit olarak 
ödenmesi sağlanmalı’’ dedi. Haber Merkezi 

Çiftçinin yüzde 
50’si bankalara 

borçlu yüzde 
25’i ise icralık

En temel haklardan biri 
olan yaşama hakkımızı istiyoruz

Anayasa’nın 17’inci maddesine vurgu yapan 
Erdoğan, ‘’Herkes yaşama, maddi ve manevi 
varlığını koruma ve geliştirme hakkına sahip. Biz 
hekimler olarak çok şey istemiyoruz. En temel 
haklardan biri olan yaşama hakkımızı istiyoruz. 
Her gün sıra bana ne zaman gelecek korkusuyla 
sunulan bir sağlık hizmetinden nasıl bir verim 
beklenebilir ki? Başka insanlara şifa olmayı görev 
edinmiş kişiler yani hekimler olarak bizler bu 
kronikleşmiş soruna ‘Sağlıkta Şiddet Terörüne’ 
artık çözüm bekliyoruz. Sağlık Bakanlığı’nın 
işveren olarak görevini yapmasını ve çalışanının 
güvenliğini sağlamasını istiyoruz’’ ifadelerine yer 

verdi. 
Sağlık Müdürlükleri bünyesinde 

rapor merkezleri kurulmasını istiyoruz
Aile hekimleri olarak sahada yaşadıkları 

sorunların temelini oluşturan ‘sağlık raporları’ için 
Sağlık ‘ çözüm beklediklerini söyleyen Erdoğan, 
‘Birinci basamak sağlık kuruluşları dışındaki 
tüm kurumlarda ücretli olarak düzenlenen ve 
aslında sağlık hizmeti değil de bilirkişilik hizmeti 
olan sağlık raporları için Sağlık Müdürlükleri 
bünyesinde rapor merkezleri kurulmasını istiyoruz’’ 
açıklamasını yaptı. 

Vatandaşlarımız ile karşı 
karşıya gelmek istemiyoruz

AHEF Aile Hekimleri Dernekleri Federasyonu 

Yönetim Kurulu Genel Sekreteri Dr. Gökhan 
Erdoğan, konuşmasını şöyle tamamladı: ‘’Tek 
bir yerden ve uygulama farklılıkları olmadan 
düzenlenecek sağlık raporları ile hem vatandaş 
hem de hekimler için daha uygun hale gelecek. Aile 
hekimleri olarak angarya işlerde, sistemin açığını 
kapatmak için çalışmak istemiyoruz. Bizler kendi 
görevlerimizi yapmak istiyoruz. Gelişmiş ülkelerde 
olduğu gibi birinci basamağın asli görevini yani 
koruyucu sağlık hizmetlerini yerine getirmek 
istiyoruz. Özetle biz önce can güvenliğimizin 
sağlanmasını istiyoruz. Yapılan hatalı mevzuat 
düzenlemeler yüzünden vatandaşlarımız ile karşı 
karşıya gelmek istemiyoruz. Bizler hekimlik 
yapmak istiyoruz.” Haber Merkezi 

Aile hekimleri can güvenliği olmadan çalışıyor

İç ve dış hatlarda yolcu sayısı arttı
İstatistiklere göre geçen yılın 8 aylık 

döneminde iç hatlarda 1 milyon 465 bin 
623, dış hatlarda ise 231 bin 660 olmak üzere 
toplamda 1 milyon 697 bin 283 yolcuya 
hizmet veren Gaziantep Havalimanı, bu yılın 
aynı döneminde 1 milyon 721 bin 291’i iç 
hatlar, 239 bin 479 dış hatlar olmak üzere 
toplamda 1 milyon 960 bin 770 yolcuya 
hizmet verdi. Yolcu sayısı iç hatlarda yüzde 
17, dış hatlarda yüzde 3 toplamda ise 16 artış 
gösterdi. 

Yolcu sayısında yaşanan artış tüm uçak 
trafiğinde de yaşandı. 2023 yılının ilk 8 
ayında 13 bin 145’i iç hatlarda 2 bin 39’u 
dış hatlarda olmak üzere 15 bin 184 uçak 
trafiğinin yaşandığı Gaziantep Havaalanında 
2024’ün ilk 8 ayında 14 bin 863’ü iç hatlarda 
bin 585’i dış hatlarda olmak üzere toplamda 
16 bin 448 uçak trafiği gerçekleşti. Uçak 
trafiğinde iç hatlarda yüzde 13 artış meydana 
gelirken dış hatlarda ise yüzde 23 azalma 
meydana geldi. 

Bagaj+kargo+paostadan oluşan yük 
trafiğine bakıldığında ise bir artışın olduğu 
görülüyor. 2023 yılının ocak-ağustos 
dönemlerinde yük trafiği 17 bin 672 ton 
olurken bu rakam bu yılın aynı döneminde 
ise bin 907 ton artışla 19 bin 559 tona çıktı. 
Kargo trafiğinde ise bir gerilemenin olduğu 
göze çarpıyor. Geçen yılın ilk 8 ayında kargo 
trafiği bin 101 ton olurken, bu yılın ilk 8 
ayında ise kargo trafiği 381 ton azalışla 720 
tona geriledi. Haber Merkezi 

8 ayda 2 milyona yakın 
yolcuya hizmet verildi

Gaziantep Üniversitesi yürütücülüğünde, 
TÜBİTAK 4005-Yenilikçi Eğitim Uygulamaları 
Destekleme Programı tarafından ikinci kez 
desteklenmeye hak kazanan “Yapay Zeka 
Destekli Bulanık Mantık Teorisi ile Günlük 
Hayat Problemlerinin Çözümü (Fuzzy Logic-2)” 
Projesi’nin açılış töreni gerçekleşti.

Gaziantep Eğitim Fakültesi Konferans 
Salonu’nda düzenlenen 8 paydaş kurumun 
desteğiyle hayata geçen projenin açılış törenine 
Milli Eğitim Bakanlığına bağlı matematik 
öğretmenleri katıldı.

Törenin açılışında konuşan Proje Yürütücüsü 
Doç. Dr. Tuğba Han Şimşekler Dizman, Fuzzy 
Logic-2 Projesi’nin, yapay zeka ve bulanık 
mantık teorisinin günlük yaşam problemlerinin 
çözümünde nasıl kullanılabileceğini 
öğretmenlere gösteren bir proje olduğunu 
belirtti. Doç. Dr. Tuğba Han Şimşekler Dizman, 
“Proje kapsamında özellikle lise matematik 
öğretmenlerinin bulanık mantık ve yapay 
zeka uygulamalarını derslerinde kullanarak 
öğrencilerin matematiğe olan ilgisini artırması 
hedefleniyor.” dedi. 

Proje Uzmanlarından Prof. Dr. Fatih Mehmet 
Özmantar ise katılımcılara eğitim verecek olan 
eğitmenlerle, uzmanlarla çeşitli hazırlıklar 
yaptıklarını belirterek, eğitimlerin verimli 
geçmesi için çok çaba gösterdiklerini söyledi. 
Prof. Dr. Özmantar, “Birlikte gerçekleştireceğimiz 
bu çalışmayı, kendi kişisel gelişiminizin bir 
parçası, bir uğrak noktası olarak düşünebiliriz. 
Güzel ve verimli bir hafta geçirmenizi diliyorum”  
diye konuştu. 

Matematik ve Fen Bilimleri Bölüm Başkanı 
Prof. Dr. Ali Bozkurt da, teorik olarak yoğun 
çalışılan bulanık mantık araştırmalarının 
günlük hayat uygulamalarının farkındalığının 
artırılmasında önemli olduğunu ifade ederek, bu 
proje ile bunun önemli bir adımının atıldığını 
söyledi. 

Konuşmaların sonrasında “Yapay Zeka Destekli 
Bulanık Mantık Teorisi ile Günlük Hayat 
Problemlerinin Çözümü (Fuzzy Logic-2)” Projesi 
yüz yüze eğitimi Gaziantep Eğitim Fakültesinde 
16 Eylül 2024’e tarihine kadar devam edecek. 
Haber Merkezi

Yapay zeka destekli bulanık 
mantık teorisi ile günlük hayat 

problemlerinin çözümü mümkün

Sofalıcı Mahalle Muhtarı Bülent 
Güvenç, Şehitkamil Belediyesinin 
hızlı ve etkili hizmet anlayışını 
övgüyle dile getirerek, Başkan Umut 
Yılmaz ve ekibine teşekkür etti.

Şehitkamil Belediye Başkanı 
Umut Yılmaz, kırsal mahallelerdeki 
sorunları yerinde tespit etmek 
ve çözümler üretmek adına sık 
sık ziyaretler gerçekleştiriyor. 
Ziyaretlerinde halkın taleplerini 
doğrudan dinleyen ve sorunlara 
anında çözüm üreten Başkan 
Yılmaz’ın hizmet anlayışı, takdirle 
karşılanıyor.

Geçtiğimiz yıl Sofalıcı’da yaşanan 
sel ve deprem afetlerinin ardından 
mahallede hızla yürütülen 
çalışmaların memnuniyet 
oluşturduğunu kaydeden Muhtar 
Güvenç, bu zor süreçte Başkan Umut 
Yılmaz’ın desteği sayesinde sorunların 
hızlıca çözüldüğünü ifade etti.

Sofalıcı’da yaşanan sel afeti sonrası 
içme suyu alanının kullanılamadığını, 
yürütülen çalışma sonrası yaşanan 
sorunun ortadan kalktığını belirten 
Muhtar Bülent Güvenç, “Mahalle 
sınırlarımız içerisinde, içme 
dediğimiz şifalı su bulunuyor. Şu an 
içerisinde bulunduğumuz alanda, 
geçtiğimiz yıl 6. ayda, 40-50 yılda bir 
olacak bir sel felaketi yaşandı. Yaşanan 
felakete bağlı yollar tahrip oldu ve 

kullanılamaz hale geldi. Şehitkamil 
Belediyemize bağlı Fen İşleri 
Müdürlüğü ekiplerimiz, bu noktada 
güzel bir çalışma yaptı. Şehitkamil 
Belediye Başkanımız Sayın Umut 
Yılmaz’a çok çok teşekkür ederiz. 
Merkeze çok yakın bir mahalleyiz. 
Mahallemizin daha da güzelleşmesini 
istiyoruz.” ifadelerini kullandı.

Sofalıcı Mahallesi’nde yürütülen 
yol çalışmalarının yalnızca bu 
mahalleye özgü olmadığını, ilçenin 
diğer kırsal mahallelerinde de benzer 
çalışmaların sürdüğünü aktaran 
Güvenç, “Arazi yollarımızda bu 
kadar kısa sürede, yaklaşık 2-3 ay 
içerisinde, sadece bizim köyde değil, 
köylerin tamamında güzel, hummalı 
bir çalışma var. Şu anda mıcırlama 
çalışması yapılıyor. Taleplerimize, 
anında cevap veriliyor. Bir şey 
istediğimiz zaman hemen geri dönüş 
yapılıyor. Mahalle sakinlerimiz, 
yapılan çalışmalardan memnun. 
6 Şubat depreminden sonra bizim 
köyümüz, 5 kilometrekareye 
yayılmış durumda. Mahalle 
sakinlerimizin büyük bölümü kendi 
arazisi içerisinde ikamet ediyorlar. 
Bu yol çalışmaları yapılmadan 
önce mahalle sakinlerimiz sıkıntı 
yaşıyorlardı. Yapılan çalışmalardan 
sonra memnuniyet, had safhada.” 
açıklamasını yaptı.

Sel ve depremden tahrip olan yollar yenileniyor
British Council’ın, Türkiye ve Birleşik 

Krallık’taki kültür-sanat kurumları 
arasındaki yaratıcı iş birliklerini teşvik 
etmek amacıyla hayata geçirilen hibe 
programı, bu yıl 10 yeni projeyle 
sanatseverlerle buluşuyor. İstanbul, İzmir, 
Ankara, Çanakkale, Gaziantep, Hatay, 
Diyarbakır ve Kocaeli’den 10 kültür-
sanat kurumu, toplamda 5 milyon TL’nin 
üzerinde hibe desteği kazanarak, ekoloji, 
toplumsal cinsiyet eşitliği ve çeşitlilik gibi 
küresel konulara odaklanan projelere imza 
atacak. Müzik, tiyatro, görsel sanatlar ve 
sürdürülebilirlik gibi farklı disiplinleri 
kapsayan bu projeler, sanatı ve toplumu 
buluşturmayı amaçlıyor.

British Council’ın, Birleşik Krallık'taki 
yaratıcı oluşumlar ile Türkiye'deki 
kültür ve sanat kuruluşları arasında 
yaratıcı iş birliği projelerini geliştirmek 
üzere açtığı hibe çağrısının kazananları 
belli oldu. Bu yıl, 25 ilden 123 başvuru 
arasından seçilen İstanbul, İzmir, Ankara, 
Çanakkale, Gaziantep, Hatay, Diyarbakır 
ve Kocaeli'den 10 kültür-sanat kurumu, 
Birleşik Krallık’tan partnerleriyle hibe 
almaya hak kazandı. 

Eylül 2024-Mart 2025 tarihleri arasında 
gerçekleşecek etkinlikler, ekoloji, toplumsal 
cinsiyet eşitliği ve çeşitlilik gibi küresel 
temaları ele alırken görsel sanatlar, müzik, 
tiyatro ve film gibi çeşitli sanat dallarını 
kapsıyor. Bu sene toplamda 5 milyon 

TL’nin üzerinde hibe desteği sağlanacak 
olan ‘Yaratıcı İş birlikleri’ programı, 
Türkiye ve Birleşik Krallık’taki sanatçı ve 
kültür-sanat kuruluşlarının, yaratıcı iş 
birlikleri geliştirmesi ve yenilikçi, kapsayıcı, 
yaratıcı ve sanatsal üretimlerin teşvik 
edilmesi hedefiyle hayata geçiriliyor.

Diyarbakır’dan Gaziantep’e, 
Çanakkale’den 

İzmir’e uzanan sanat yolculukları…
Ankara Devlet Opera ve Balesi ile Birleşik 

Krallık'tan koreograf James Sutherland'ın 
ortak çalışmasıyla Ocak 2024'te 
sahnelenecek olan ve yapay zekâ ve dijital 
devrim çağında insan kalmanın ne anlama 
geldiğini araştıran ‘İnsan’, bir çağdaş dans 
performansı olarak seyirciyle buluşacak. 
Bu yaratıcı ortaklık, sanatın insanlığı 
anlamadaki rolüne dikkat çekerken, 
4 Ekim-11 Kasım tarihleri arasında 
düzenlenecek 9. Çanakkale Bienali de 
sanatçı David Blandy'nin masaüstü rol 
yapma oyunu ve video işlerine yer vererek 
‘Zamana Bırakmak’ ile Çanakkale ve 
Southampton arasında uzun vadeli sanatsal 
iş birliklerini teşvik edecek.

Benzer bir şekilde, Gazişehir Kültür ve 
Sanat Derneği ile Complicité Theatre’ın 
birlikte yürüteceği ‘Ortak Yaratımla 
Duvarları Aşmak’ tiyatro projesi, 
Gaziantep'te tiyatroya ekolojik bir 
perspektif kazandırarak, yerel topluluklarla 
yeni ifade biçimleri arayacak. 

Ekoloji, toplumsal cinsiyet eşitliği ve çeşitlilik gibi 
küresel konulara odaklanan projelere imza atılacak


